
Protokol fra menighedsrådsmøde i Nathanaels sogn  
torsdag d. 22. februar 2024 kl. 18.00 til kl. 21.00 i Sognegården.  

Til stede: Se Bilag 

Afbud: Marianne Winterbjerg, Tine Hamborg, Kirsten Jørgensen 

Personalerepræsentant: Bolette Foged 

Referent:   Nina Lunde Clausen 

Møde start: 18.05  Møde slut: 20.45 

Pkt. Notat/Beslutning 

1 Godkendelse af dagsorden Tilføjer punkt fra Kontaktpersonen vedr. 
efteruddannelse af personalet. 
Beder om at der fremover udsendes information 
om lukkede punkter og evt. separat dagsorden 
udsendes. 

2 Godkendelse af protokol. Tilføjelse til punkt 5.5 Vedr. højskolesangs 
projektet, så er det præst Thomas der er ansvarlig, 
da det er et præste provsti projekt. 

3 Skal vi holde fast i vores traditionelle 
arrangementer? 
- Skærtorsdags måltidsgudstjeneste?
- Torsdagsmøde i præstehaven, en gang

årligt i sidste halvdel af august
- Askeonsdag, dog først i 2025 (onsdag

den 5. marts 2025)

- Thomas mener ikke det er godt med
måltidsgudstjeneste i kirkerummet, særligt
også da det er med tilmelding, så nogen føler
sig ekskluderet.  Der er efterhånden ikke
mange der holder måltid i kirkerummet. Det
er meget fint med spisning efter
gudstjenesten, dog i sognegården.  Samtidigt
forslår Thomas også at sløjfe ind- og
udgangsbønnerne og i stedet tage kyrie og
glorie (præstesvar).
Anne Grethe mener det er trist at vi ikke
holder fast i traditionerne.
Det bliver spisning i sognegården.

- Torsdagsmøde i præstegårdshaven, Anne
Grethe har skrevet vedr. møde datoer.
Thomas skriver retur at det skal han nok selv
styrer.
Sidste år var der inviteret til møde i
præstegårdshaven uden at Thomas følte sig
orienteret.
Det var ikke nogen god oplevelse for Thomas
og hans kone.
Torsdagsmøde i præstegårdshaven bliver ikke
til noget i 2024, da Thomas og familie ikke



 

 

ønsker det.  Der findes på noget andet til 
torsdagsmødet i august. 
 

- Askeonsdag kan vi holde det i 2025?  Thomas 
har aldrig afholdt det tidligere.  
Men vi skal med tiden finde ud af at holde 
flere hverdagsgudstjenester, men det bliver 
ikke så længe vi ikke har flere ressourcer. 
  

4 Babysalmesang, efter betaling er indført er 
antallet af deltager faldet.  
P.t er prisen 400 kr. for 10 gange.  Skal det 
gøres gratis, eller skal vi have en anden 
deltager betaling? 

Der er efter punktet er kommet på, kommet flere 
deltagere til.   
Dem der er startet skævt, har ønsket at betale 40 
pr. gang, så de ikke betaler for de gange de ikke 
har været der.  
 
Thomas mener ikke det skal koste penge.   
Det er dyrt at have babysalmesang, når man 
tænker på udgiften til underviseren.  
Vi har ikke råd til at lade være med at have det. 
 
Næste hold der starter 2.april skal de betale? Nej 
vi prøver at gøre det gratis.  Vi skærer frugten 
væk, vi sørger for kaffe og te.  
 
Vi ser om det har gjort en forskel omkring 
sommerferien. 

5 Forslag:  at MR-medlemmer kan deltagelse 
gratis i minimaster. Kirken dækker 
udgiften. 

Anne Grethe mener at kirken skal dække 
udgifterne fra dem fra MR som ønsker at deltage.  
Udgiften tages fra MR kursus kontoen.  
 
Dennis mener ikke der er noget som MR skal 
dække, det må være en privat sag. 
 
Godkendt.   

6 Blomster Lene Rasmussen og Anne Grethe 
Christensen søger om lov til parkering af 
hver en bil, bilerne parkeres imod 
Kvarterhuset i en periode på ca. 4 år. 
Grundet renovering i boligafdelingen som 
pt. har ca. 200 p-pladser, der reduceres til 
40-45 pladser i renoveringsperioden. Lene 
og Anne Grethe går med rollator. 

Det er meget at fjerne 2 af de få p-pladser der er i 
forvejen.  Det er en meget lang periode.   
Det kan gøre at situationen omkring fremmed 
parkeringer være end det er i dag.   
Men har i øvrigt stor forståelse for situationen.  
 
Anne Grethe mener godt man kan hjælpe 
personer som går en stor indsats for kirken. 
 
Pladsen kan ellers bruges til mange gode ting.  
 
Ikke godkendt 



 

 

7 Mail fra Biskop om nedlæggelse af 40% 
præstestilling, bilag er sendt ud. 

Brevet er sendt rundt. 
 
Anne Grethe hæfter sig ved at Biskoppen skriver 
”hvor behovet er størst”. 
Thomas mener godt at vi kan ende på en 50% 
stilling. Thomas har skrevet et udkast til et 
høringssvar (se bilag)   
 
Diskuteret formuleringer af svaret.   
Det endelige brev – vedhæftes som bilag. 
 
Der afstemmes om det vedhæftede udkast.   
5 for, 1 i mod, 1 blank 
Anne Grethe Vil gerne have noteret at ordlyden 
skulle have været en opnormering fra en 40% til 
en 50% stilling. 

8 Orientering  

8,1 Nyt fra og spørgsmål til formand Nye tal fra sognestatistikken, et fald 0,63 % af 
folkekirkemedlemmer i Nathanaels Sogn. 
 
Der er fra provstiet inviteret til Orienteringsmøde 
omkring brug af et reklamebureau til en 
kampagne til det forestående MR-Valg. Det er en 
omkostning på ca. 500.000,00.  
Mødet er 28/2 kl. 17.30 i Sundkirken.   
 
Der er lavet aftale med Jesper Stange den 9/4 og 
16/4, begge dage kl. 16? Mødet er for personalet 
og Menighedsrådet.   
 
Anne Grethe har møde med Biskoppen, den 19/3. 
 
Er der nogen der har interesse i Kristeligt dagblad 
online? Det var der ikke. 

8,2 Nyt fra og spørgsmål til kontaktperson Nyt fra kontaktpersonen rundsendt pr. mail af 
kontaktpersonen, se bilag. 
 
Ønsker om 2 kurser fra personalet. 
Budget til personalekurser er kr. 18.000 i 2024 
Godkendt at Simon deltager i Symposium. 
Godkendt at Bolette deltager denne gang. 
 
Husk at kursusønske komme fra en MUS-samtale 
og tages med som budget ønske. 



 

 

 
Korleder for Voksenkor er sygemeldt indtil påske 
Det giver problemer for korets planlagte 
deltagelse i gudstjenester.  Skal vi tage en vikar en, 
så koret få lov at være med?  Vi prøver om det er 
muligt.   
Husk tavshedspligt. 

8,3 Nyt fra og spørgsmål til kasserer Ikke noget. 

8,4 Nyt fra og spørgsmål til Kirkeværge Ikke noget fra kirkeværgen. 
 
Der er stadig problem med hoveddøren i 
præstegården.   
Der mangler en sten og en teglsten i gavlen og 
/eller soveværelses karnappen. 
Døren mellem præsteboligen og kontoret virker 
stadig ikke. 
Træerne i præstegårdshaven er endnu ikke 
beskåret.  
Der skal være en separat nøgle til præstekontoret.    

8,5 Nyt fra og spørgsmål til Præsten Ikke noget 

8,6 Nyt fra og spørgsmål til 
Medarbejderrepræsentant  

Ikke noget 

8,7 Nyt fra og spørgsmål til Gudstjeneste og 
Musikudvalg 
 

Ikke noget 

8,8 Nyt fra og spørgsmål til Foredrag, koncert 
og film-udvalg 

Der er planlagt 4 filmaftner. 

8,9 Nyt fra og spørgsmål til 
Torsdagsmødeudvalg 

Der har været møde i dag.  Næste møde den 14/3 
med Svantes viser 

8,10 Nyt fra og spørgsmål til 125 års-udvalg Det bliver lagkage, bobler, kaffe og te. 
Forslag om trompetist på altanen før højmessen 
den 17/3 – det er der ikke stemning for. 
Der bliver ikke noget den 19/3. 

8,11 Nyt fra og spørgsmål til Kunstudvalg Ikke noget. 

9 Kirkens 125-års fødselsdag  
Økonomi? 

Der er ikke kommet midler til fødselsdagen. 
Men der er ikke frivillige til at løfte projektet i 
øjeblikket.  



 

 

10 Lukket punkt  

11 Næste MR møder 26. marts 2024 
  

 

12 Evt. Ikke noget. 

 





Høringssvar af skrivelse fra 12. februar 2024. 

Til Københavns Biskop 

Via Amagerbro provsti. 

 

   

Vedtaget på menighedsrådsmødet d. 22. februar 2024.  

 

I forbindelse med nedlæggelse af den vakante 40% præstestilling ved Nathanaels Kirke, har menighedsrådet 

følgende kommentarer:  

Vi anerkender at der for tiden er store udfordringer med arbejdsmiljøet og samarbejdet ved Nathanaels 

Kirke og kan derfor godt følge Biskop Peter Skov-Jakobsens ønske om at nedlægge stillingen. 

Vi mener dog at sognets størrelse, søgningen til kirken og det udviklingspotentiale der er i sognet, fordrer at 

der indledes dialog om oprettelse af en 50 % præstestilling ved Nathanaels Kirke. 

Vi vil i den sammenhæng gerne invitere til møde om kirkens fremtidige normering og arbejdsmiljø. 

 

På vegne af Nathanaels Sogns menighedsråd  

Menighedsrådsformand 
Anne Grethe Christensen 



Fra: Marianne Maria Marie Toft
Til: Thomas Øgaard Olsson; Bolette Rantzau Foged; annegrethemrchristensen@gmail.com; Kirsten Steen

Hansen; kirstenkmj@gmail.dk; nicolai pelzer; Dennis Rasmussen; bente jørgensen; Tine hamborg; Lars
Angaard Madsen; Simon Frederiksen Hinz; Nathanael Kirketjener; Nathanaels Sogns Menighedsråd (7083)

Emne: Sv: Sygdom
Dato: 20. februar 2024 17:09:11

Kære alle - endnu engang. 

Jeg er forsat syg. Min hals har det ikke så godt og jeg er forsat på antibiotika. 
Jeg er i gang med arbejdsplanerne og forventer at have dem færdig til torsdag, hvor
jeg sender dem ud til jer på mail. Men jeg må desværre melde afbud til MR-mødet. Jeg
er for syg til at deltage og jeg ville også bare smitte jer allesammen med en ond, ond
halsbetændelse. 

Jeg kan orientere jer om at medarbejderne har ønsket ferie og jeg har godkendt dem.
Ferien er løst således: 

Simon: uge 28+29+30. (Morten Hinz dækker Simons fravær) 
Lars: uge 28+29+30.  (Bolette og Mikael er på arbejde) 
Bolette: uge 33+34+35 (Lars er fuldtids kirketjener (37t) og Mikael er også på arbejde.) 
Mikael har endnu ikke ønsket ferie, men det løser vi nok. 

Jeg ville have taget med til MR-mødet at både Simon og Bolette har ønsket sig at komme på
kursus, det drejer sig om et blomsterkursus for Bolettes vedkommende "blomsterbinding i
kirkens liturgiske farver" og Simon vil gerne deltage i "Nordisk kirkemusiker symposium", en
fagkonference for nordens kirkemusikere. 

Bolettes kursus koster 3.300 kr. og forgår 10-13 juni. 
Simons symposium koster 2.200 kr. (ved tilmelding inden 1. marts) og foregår d. 19-22
september. 

Hvis der er penge i budgettet til begge, kan jeg ikke se hvorfor det ikke skulle kunne lade sig
gøre. Jeg synes det er godt for både kirke og medarbejder at kunne udvikle kompetencer og
skabe relationer og mon ikke det er i kirkens bedste interesse, at vi med så lidt kan øge
medarbejder trivsel, samtidig med at de tilbagebringer kompetencer, ny viden og fornyet
energi med til kirken. 

Jeg håber I vil kigge på det, selvom jeg ikke kan være der. 

Venlig Hilsen 
Marianne Maria Winterbjerg 

Fra: Marianne Maria Marie Toft
Sendt: 5. februar 2024 13:43
Til: Thomas Øgaard Olsson <TOEO@KM.DK>; Bolette Rantzau Foged <BORF@km.dk>; Lars
Angaard Madsen <planabacus@gmail.com>; Simon Frederiksen Hinz <SFHI@km.dk>; Nathanael
Kirketjener <kirketjener.nk@gmail.com>; Nathanaels Sogns Menighedsråd (7083)
<7083@sogn.dk>
Emne: Sygdom
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Hej Alle både ansætte i kirken og medlemmer af menighedsrådet. 

Jeg er desværre blevet syg og er ikke at træffe telefonisk de kommende dage, da jeg
har mistet stemmen. Jeg er dog undertiden at træffe på mail, ind imellem mine
mange lurer. 
Jeg har fået halsbetændelse og en allergisk reaktion på det ordinerede penicillin, så
jeg er ikke helt på toppen. 

Jeg beder jer have forståelse for længere svar tid.  Ved akut hjælp, kan I jo prøve at
fange Anne Grethe. Hun virker til at være behjælpsom ret ofte.  

Venlig Hilsen 
Marianne Maria Winterbjerg 


